

Møde i Gl. Rye Menighedsråd (MR) d. 12. juni 2025 kl. 16.30 - ca. 19.30

Mødet blev afholdt i Sankt Søren's Hus.

Deltagere: Annette, Sigrid, Iben, Henrik O., Hans, Liselotte, Jens, Torben, Henrik H

Afbud: Per, Irene

Referat

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
1	Godkendelse af referat fra maj mødet	Godkendt	
2	Tilføjelser til/ godkendelse af dagens dagsorden	To punkter tilføjet efter udsendelse af dagsorden: a) Forespørgsel om flytning af gravsten. Se punkt 12a nedenfor. b) Lukket punkt	
3	Provstesynet	Synet forløb til alles tilfredshed. Fremragende forberedelse af Torben, aktiv deltagelse fra alle. Torben fremlagde notat fra provstesynet. Notatet ligger på Churchdesk i mappen for dette møde. Protokollen er fremsendt til alle.	Torben og Annette

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		Kirke- og kirkegårdsudvalget samt præstegårdsudvalget mødes og gennemgår protokollen i detaljer. Mødet afholdes d. 16/6 kl. 16. Annette orienterede om indsendte anlægsønsker på basis af synet. Det centrale for disse ønsker var at få fastlagt beløbsoverslag, så de kunne indsættes i budgetforslaget for 2026.	
4	Nyt fra kirkeværgen v/ Torben	I forbindelse med tårnprojektet, eventuel renovering af soklen på kirkens nordside, ophængning af krucifiks, flytning af eksisterende og opsætning af ny præstetavle skal vi igennem en konsulentrunde. Kirke- og kirkegårdsudvalget behandler dette på mødet, der nævnes i pkt. 3.	
5	Kontoret v/Henrik Højmosen	Henrik har udarbejdet et forslag til indretning, der fremlægges på et møde med de medarbejdere, der anvender lokalet. Henrik foreslår mødedato snarest.	Henrik
6	Indkomne invitationer mm	Kvindekoret OSSIA har tilbudt koncert d. 22/6. Vi vælger at takke nej i denne omgang.	
7	Nyt fra kontaktpersonen v/ Per	Per har meldt afbud til dette møde grundet aftenvagt. Annette orienterede om status vedr. geoflekssamarbejdet. Menighedsrådsformænd, MR-kontaktpersoner fra de fire sogne, der er med i samarbejdet og provstiets personalekonsulent er inviteret til møde d. 19/6, hvor drøftelserne fortsætter	Annette

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
8	Nyt fra kassereren v/ Henrik	Henrik fremlagde budgetudkast for 2026. Udkastet er afleveret til provstiet. Provstiet fastholder budgetrammen på 2 mill. kr., men er åben over for eventuelle nødvendige ekstrabevillinger. Følgende stempel påføres hermed: <i>Gl. Rye sogns menighedsråd, CVR nr. 38956612, Budget 2026, Bidrag budget afleveret d. 09-06 2025 18:14</i>	Henrik
9	Nyt fra præsterne	Rapport om forenkling af menighedsrådsarbejdet. Sammenfatning kan læses her: https://www.blkm.dk/fileadmin/share/dokumenter/Rapport_forenklingssprojekt_2025.pdf Den fulde rapport her: https://www.blkm.dk/fileadmin/share/dokumenter/Projekt_forenkling_rapport_2025.pdf Politisk er der indgået aftale om lovforslag om forenkling af menighedsrådet. Iben fremlagde centrale passager i aftaleteksten, der ligger til grund for lovforslaget. Der er tale om en “ambitiøs ændring” af menighedsrådsloven til “forenkling og bedre understøttelse af menighedsrådsarbejdet”. Der er tale om vigtige og store ændringer i menighedsrådsarbejdet, såfremt loven bliver vedtaget.	

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		Se også referatet fra menighedsrådsmødet i maj.	
		Kommende arrangementer: Kirkekaffe efter gudstjeneste kl. 9.30. Forberedelse fra kl. 8.45 22. juni: Jens og Liselotte 13. juli: Ingen kirkekaffe 27. juli: Liselotte + Annette 10. august: Liselotte (Sigrid spørger en af de frivillige om hjælp) 31. august: Øm Kloster (ingen kaffe i Gl. Rye)	
		Reduceret liturgi ved gudstjenesterne i sommerperioden vedtages	
		Aktuelt: Der er deadline d. 3/8 Annette skriver en lille klumme om menighedsrådets arbejde	Annette
10	Ny kontrakt til kirkeværgen	Annette fremlagde forslag til ny kontrakt til kirkeværgen (Torben Oxbøll). Se kladde - mødebilag i dagens mappe i ChurchDesk. Der er ingen ændringer, bortset fra ny gyldighedsperiode (2025).	Annette

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
11	Nyt fra personale-repræsentanten v/ Hans	De nye regler for sognehuset har været efterspurgt. De ligger i Sognehusmappen på ChurchDesk sammen med de nye vedtægter. Reglerne skal fremover altid udleveres til lånerne. APV-proces skal påbegyndes. Det årlige møde mellem personale og medarbejdere afholdes 20/8 kl. 17-21, hvor dette behandles. Lisbeth Smedegaard Andersen og Hans har sammen skrevet en samling salmer. De har et projekt i tankerne, hvor salmerne kombineret med refleksionstekster kan fremføres som en koncert i Gl. Rye Kirke. Evt. i samarbejde med guitarist Mikkel Plough. Der vil også kunne foretages indspilning i kirken. Menighedsrådet er positivt indstillet over for dette. Det vil være oplagt at søge midler i provstiets forkyndelsespulje.	
12	Nyt fra udvalg og grupper		
	a. Kirkegårdsudvalget	Der er forespurgt om, hvorvidt en gravsten i lapidariet kan flyttes til familiegravstedet for den afdødes efterkommere. Regler for dette skal undersøges nærmere. I første omgang hører Annette Torben, om han har viden indenfor dette område. Forespørgslen kan ikke færdigbehandles på dette møde, den genoptages på mødet i august.	Annette

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
	b. Præstegårds- udvalget	Lydisolering af Ibens kontor. Provstiets arkitekt er i gang med at undersøge løsninger. Carportens tag trænger til reparation. Det var beskrevet i provstisynets protokol i både 2017 og 2021. Maling af værelse udsat. Nyt tilbud på maling af bryggers efter vandskade indhentes. Ingen af punkterne er afsluttet. Genoptages på mødet i august.	Jens, Per og Iben
	c. Kommunikations- gruppen	Se notat i Churchdesk-mappen for dagens MR møde. Dette behandles på mødet i august	Irene, Sigrid og Louise
	d. Sangcafégruppen	Uge 30-ish Det forventes, at der bliver lavet en aftale med en del af gruppen "Bal i Beder", som vil instruere i og spille til folkedans d. 31/7 kl. 19.30. Liselotte har kontakten med gruppen. Arrangementet udføres i samarbejde med Udsyn. Ordinære sangafgifter: 4. september: Sigrid. Emne: høst	Liselotte, Iben og Jens

Punkt	Emne	Beslutning / drøftelse / orientering	Hvem / hvornår
		2. oktober: Jens. Emne: fællesskab 6. november: Henrik O. Emne: mørke 4. december: Iben. Emne: jul	
13	Opsamling fra tidligere møder		
	Årshjul, ny version	Jens / Sigrid fremlægger en ny version af et årshjul, som vi arbejdede med på workshopen i april. Fremlæggelsen udsættes til august-mødet	Jens / Sigrid
	Ladestandere	Processen kører	Jens
	Forretningsorden	Iben og Annette laver et oplæg til forretningsorden. Gerne klar, så oplægget kan drøftes på mødet i august.	Iben, Annette
14	Lukket punkt	Fortroligt referat udsendt særskilt	
15	Eventuelt	Vi skal undersøge, hvad der er lovformeligt krav til referatet. Annette, Iben, Henrik og Liselotte aftaler et møde, og laver et oplæg til en forretningsorden for MR på juni-mødet. Dette blev udsat til august-mødet	Annette, Iben, Henrik, Liselotte

